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درخشش جوانان و 
نوجوان�ان ورزش 
ايران در س�طح جهان و قاره آس�يا ب�ود. جوانان 
واليبال با شايستگي تمام عنوان قهرماني جهان را 
به دس�ت آوردند. جوانان كشتي فرنگي با قدرت 
تمام بر بام قاره كهن ايستادند و دختران بسكتبال 
كشورمان هم با شايستگي تمام نايب قهرماني آسيا 
را ب�راي اولي�ن ب�ار از آن خ�ود كردن�د. 
جوانان و نوجوانان اين مرز و بوم يك ش��نبه شب 
ثابت كردند كه مي توانند بر هر سختي و دشواري 
غلبه كنند و در اوج تحريم ها و شيطنت هاي بين المللي 
كاري كنند كه پرچم اي��ران در بلندترين نقطه ها به 
اهتزاز درآيد. آنها ثابت كردند ك��ه تا پاي جان براي 
سرافرازي كشورشان تلاش مي كنند تا به رغم ميل 
بدخواهان و عده اي معلوم الحال پرچم ايران همواره 

بالا باشد. 
  قهرماني بدون باخت

جوانان واليبال ايران موفق شدند بدون شكست و با 
غلبه بر تمامي حريفان قدرتمند خود در مسابقات 
قهرماني جهان بر قله واليبال جوانان دنيا بايستند و 

پرچم پرافتخار ايران اسلامي را به اهتزاز درآورند. 
در روزهايي ك��ه علاقه مندان به واليبال به س��بب 
نتايج ضعيف تيم مل��ي در رقابت هاي ليگ ملت ها 
آزرده خاطر بودند درخش��ش فوق تص��ور جوانان 
واليبال در مس��ابقات قهرماني جهان نشان داد كه 
اين رش��ته ورزش��ي در كش��ورمان از چه پشتوانه 
محكمي برخوردار است. ايران كه با غلبه بر آرژانتين 
در مرحله نيمه نهايي گام به بازي نهايي گذاشته بود 
در ديدار نهايي هم در يك رقابت سخت و نفسگير 
موفق شد ديگر تيم مدعي قهرماني مسابقات، يعني 
ايتاليا را با حساب 3 بر 2 شكست دهد و با شايستگي 
تمام عنوان قهرماني جهان را به دس��ت آورد. اين 

دومين قهرمان��ي واليبال اي��ران در رده جوانان در 
سطح جهان بود كه يك شنبه شب توسط شاگردان 
غلامرضا مؤمني مقدم رق��م خورد. موفقيتي بزرگ 
كه پيام تبريك رهبر عظيم الشأن انقلاب اسلامي، 

رئيس جمهور و رئيس قوه قضائيه را در پي داشت. 
جوانان واليبال ايران علاوه بر كسب عنوان قهرماني 
مس��ابقات در جمع بهترين هاي اين رقابت ها هم 
حضوري پررنگ داش��تند. در پايان اين رقابت ها 
اميرمحمد گلزاده هم عنوان ارزشمندترين بازيكن 
را به خود اختصاص داد و هم بهترين پشت خط زن 
رقابت ها لقب گرفت. عرشيا به نژاد بهترين پاسور 

ش��د و مبين نصري هم عن��وان برتري��ن مهاجم 
قدرتي را كس��ب كرد تا جوانان واليبال كشورمان 
پاياني طلايي را براي خود و ايران در اين مسابقات 

رقم بزنند. 
   به بازيكنانم افتخار مي كنم 

غلامرضا مؤمني مقدم، س��رمربي تيم ايران پس از 
شكست ايتاليا و كسب عنوان قهرماني رقابت هاي 
جوانان جهان اظهار داش��ت: »خدا را به خاطر اين 
لطفي كه به تيم ملي واليبال ايران داش��ت، شاكر 
هستم. بازيكنان ايران مزد زحماتشان را گرفتند. دو 
سال سخت كار كردند و نتيجه اين تلاش قهرماني 

آسيا و جهان بدون شكست بود. اين پيروزي نشان 
از قدرت مطل��ق واليبال اي��ران دارد. اگر خوب كار 
كنيد، تمركز داشته باشيد، به خدا توكل كنيد و يك 
هدف مشترك داشته باشيد، قطعاً چنين اتفاقي رخ 

خواهد داد.«
وي با ابراز خرسندي از كسب عنوان قهرماني افزود: 
»به بازيكن��ان ايران افتخار مي كنم ك��ه در اين دو 
سال بس��يار زحمت كشيدند و فش��ارهاي زيادي 
را تحمل كردند. دس��ت تك تك آنها را مي بوس��م. 
كادر فني نيز زحمات زيادي كشيد. پيمان اكبري 
كه مانند برادرم است در نقش مدير فني تيم به هر 

شكلي مشاوره داد. آقايان زارع، منصوري، شاكري، 
جديدالاسلام، حس��ن زاده، عزيزي و همه زحمت 
زيادي كشيدند. من هم عضو كوچكي از اين خانواده 
بودم كه توانس��تيم دست به دس��ت هم بدهيم و 
قهرمان شويم. خدا را شكر مي كنم كه اين اتفاق افتاد 

و براي لحظه اي دل مردم ايران شاد شد.«
سرمربي تيم ملي واليبال جوانان ايران تأكيد كرد: 
»كسب قهرماني جهان افتخار بزرگي براي واليبال 
كشور اس��ت. اينها نس��ل آينده واليبال هستند و 
اميدوارم به باد فراموش��ي سپرده نش��وند و به نحو 
احسن از آنها استفاده شود. كل سالن و همه بازيكنان 

 و مربيان تيم اي��ران را تحس��ين مي كردند. وقتي 
2 بر يك مقابل تيم خوبي مثل ايتاليا عقب هستيد 
بازگش��ت به بازي بسيار دشوار اس��ت و اين قدرت 
واليبال ايران، اراده و اعتماد به نفس تيم را نش��ان 

مي دهد.«
  اين شخصيت بايد پا برجا بماند

مؤمنی مقدم اف��زود: »اميدوارم ك��ه همه رده هاي 
س��ني موفق باش��ند و بتوانند افتخار كسب كنند. 
بدون باخت قهرمان جهان شديم و همه تيم ايران 
را تحسين مي كنند، حتي ايتاليا با دو باخت به كار 
خود پاي��ان داد. اميدوارم اين ش��خصيتي كه پيدا 
كرده ايم پابرجا بماند. يك گروه خوب بوديم و همه 
مثل برادر در كن��ار يكديگر كار كردي��م. اميدوارم 
اين اتفاق خوب در هم��ه رده ها بيفتد. دوباره هم از 
همكارانم تش��كر مي كنم. بودن كنار آنها براي من 

افتخار بزرگي بود.«
سرمربی تيم ملی با اشاره به مدير فني تيم جوانان 
خاطرنشان كرد: »پيمان اكبري تجربه فوق العاده 
خوبي داشت و در زمان مسابقات خيلي به تيم ايران 
كمك كرد. از تيم آناليز نيز تش��كر مي كنم. امشب 
با ايتاليايي بازي داش��تيم كه از همه لحاظ مسلح 
بود. 16 كادر فني داش��تند، به علاوه خود ولاسكو 
كه هيچ حرفي در مورد او وجود ندارد. آنها دوست 
داشتند با قهرماني از اينجا بروند، اما بازيكنان ايران 

اجازه ندادند.«
وي در پايان گفت: »واقعاً جاي يوسف كاظمي خالي 
است. دوست داشتم در اين شادي كنار بچه ها باشد. 
او نيز در اين دو سال زحمت زيادی كشيد و فقط در 
همين دو هفته كنارمان نبود. اميدوارم فدراسيون، 
وزارت ورزش و همه به اين جوان ها بال و پر بدهند و 
انگيزه زيادي براي آنها ايجاد كنند. در بحث سربازي 
نيز به اين بازيكنان كمك شود تا بتوانند به واسطه 

قهرماني جهان معافيت بگيرند.«

اوج درخشش  دختران نوجوان با نايب قهرماني آسيا
دختران بسكتباليست تشنه موفقيت هستند

5 طلا، يك نقره و 4 برنز 

جوانان فرنگي كار ايران قهرمان آسيا شدند
نايب قهرماني تيم  ملي بسكتبال دختران زير 16سال در رقابت هاي دسته 

شيوا نوروزي
دوم آسيا )ديويژن B( موفقيت بزرگي در اين رشته است. دختران نوجوان       خبر

بس��كتبال ايران با انگيزه فراوان و با سعي و كوششي كه به خرج دادند تا 
 )A فينال كاپ آسيا پيش رفتند و با قبول شكست از فيليپين از صعود به دسته اول قاره كهن )ديويژن
بازماندند. با اين وجود نايب قهرماني دسته دوم نيز در بسكتبال بانوان كشور تاريخ سازي محسوب مي شود. 
پس از تأييد رسمي لباس بسكتباليست هاي ايران، دختران نوجوان در اولين  حضور خود در كاپ آسيا در 
سال 2017 به نيمه نهايي رسيدند و چهارم شدند، سال گذشته به مقام پنجمي رسيدند و امسال با عملكرد 
بهتر تا فينال بالا آمدند و به مقام دوم دست يافتند. هدايت اين تيم را سروه ضرغاميان برعهده داشت و او 
به كمك  دستيارانش توانست تيم خوبي را براي بازي هاي اردن مهيا سازد. در كاپ آسيا پيش بيني مي شد 
نوجوانان ما بتوانند از گروه خود صعود كنند. پيروزي بر مالزي، سنگاپور و گوام تيم  ملي را به نيمه نهايي 
رساند. بازي با هنگ كنگ نيز آسان نبود و برد سخت 64 بر 58 تاريخ سازي دختران را تكميل كرد. اين 
اولين  باري  است كه بسكتبال بانوان به فينال آسيا مي رسد. آخرين حريف نيز فيليپين بود، تيمي كه سطح 
بسكتبالش بالاست و باخت 83 بر 60 ايران مقابل اين تيم فاصله ما با بسكتبال فيليپين را نشان مي دهد. 
از اين رقابت ها تنها يك تيم جواز صعود به دسته اول آسيا را به دست آورد و آن هم فيليپين بود. درست 
است كه از درخشش ملي پوشان نوجوان خوشحال هستيم و آنها توانستند فيناليست دسته دوم شوند، اما 
بايد بپذيريم فاصله مان با سطح اول آسيا بسيار زياد است و اگر واقعاً سوداي رسيدن به دسته اول را داريم، 
قطعاً بايد برنامه ريزي ويژه ای در دستور كار داشته باشيم. با شرايط فعلي حتي اگر به دسته اول هم صعود 
مي كرديم بدون شك از نظر فني مشكلات زيادي داش��تيم. نايب قهرماني دسته دوم آسيا افتخار كمي 
نيست و رسيدن به آن شش سال طول كشيد. منتها نبايد به اين موفقيت بسنده كنيم و دست از تلاش 
بكشيم. تيم سروه ضرغاميان اين پتانسيل را دارد كه در ادامه مسير نتايج بهتر از اين هم كسب كند. منتها 
تنها در صورتي مي توان به اين موفقيت دست يافت كه برنامه ريزي، اردوهاي مستمر، بازي هاي تداركاتي 
و سرمايه گذاري را فراموش نكنيم. غزل زماني و هليا هودنه در كاپ آسيا عملكرد خوبي داشتند و نشان 
دادند با توجه بيشتر در ادامه راه مي توانند به مهره هاي كليدي تيم  ملي در رده هاي بالاتر تبديل شوند. 
دختران بسكتباليست چه در رده نوجوانان و چه در س��اير رده ها تشنه موفقيت هستند، ولي در ورزش 

حرفه اي موفقيت بدون سرمايه گذاري و برنامه  بلندمدت امكانپذير نخواهد بود. 

تيم فرنگي جوانان كه سال گذشته با كسب 10 مدال در منامه قهرمان 

شميم رضوان
آسيا شده بود، قهرماني سال گذشته اش را باز هم با كسب مدال در همه       خبر

اوزان تكرار كرد. 
مسابقات كشتي فرنگي جوانان قهرماني آسيا طي روزهاي 24 و 25 تير ماه در اردن برگزار شد كه تيم 

فرنگي كشورمان با سرمربيگري حميد باوفا قهرمان اين رقابت ها شد. 
اين تيم كه در روز دوم مسابقات صاحب سه نشان طلا، يك نقره و يك برنز شد، در روز اول نيز دو طلا 
و سه برنز از آن تيم ايران شده بود تا فرنگي كاران جوان با مجموع 10 مدال؛ پنج طلا، يك نقره و چهار 
برنز و كسب 205 امتياز قهرمان آسيا شوند. بعد از ايران، تيم هاي ازبكستان با 180 امتياز و قزاقستان 

با 170 امتياز در جايگاه هاي دوم و سوم قرار گرفتند. 
در رقابت هاي پنج وزن اول، ابوالفضل چوپاني در 87 كيلوگرم و فردين هدايتي در وزن 130 كيلوگرم 
به مدال طلا رس��يدند و علي احمدي وفا در 55 كيلوگرم، رضا قيطاس��ي در 63 كيلوگرم و عليرضا 
عبدولي در وزن 77 كيلوگرم مدال برنز آسيا را از آن خود كردند  تا جوانان ايران از همان ابتدا براي 

قهرماني آماده شوند. 
در پنج وزن دوم رقابت ها هم در 60 كيلوگرم، محمد عشيري به مدال ارزشمند طلا دست يافت. اهورا 
بويري پسر ملك محمد بويري، مربي سازنده كش��تي ايذه و عضو كادر فني تيم جوانان ايران هم در 
67 كيلوگرم مدال طلا را به گردن آويخت. در وزن 72 كيلوگرم محمدمهدي ميري در ديدار مقابل 
حريف ازبكستاني خود كم آورد تا به مدال ارزشمند نقره بس��نده كند. در وزن 82 كيلوگرم ياسين 
يزدي با وجود شايستگي فراوان در نهايت صاحب گردن آويز برنز شد، هرچند مي توانست يك طلاي 
ديگر هم براي ايران به ارمغان بياورد. اين نتايج در حالي رقم خورد كه در وزن 97 كيلوگرم اميررضا 
اكبري پس از اس��تراحت در دور اول، در دور دوم با نتيجه 8 بر 2 تائو وي از چين را مغلوب كرد و به 
مرحله نيمه نهايي راه يافت. اكبري در اين مرحله با نتيجه 9 بر صفر بيند و از هند را شكس��ت داد و 
فيناليست شد. وي در ديدار پاياني مقابل دميرخان رحمت اف از ازبكستان با نتيجه 7 بر 2 به پيروزي 

رسيد و پنجمين مدال طلاي تيم ملي ايران را ضرب كرد. 
به اين ترتيب جوانان شايسته كشتي فرنگي ايران با تكرار قهرماني سال گذشته بار ديگر ثابت كردند 

كه در آسيا بدون رقيب هستند و مي توانند آينده كشتي فرنگي ايران را تضمين كنند. 
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اين صحنه را تنها يك كشتي گير مي تواند خلق كند. 
كشتي گيري كه وقتي هواي فوتبال بازي كردن به 
سرش بزند چنان با قدرت به توپ ضربه مي زند كه 
راهي براي فرار نداشته باشد. تيم هاي ملي كشتي 
فرنگي و آزاد ايران كه روز گذش�ته براي پشت سر 
گذاشتن تمرينات دووميداني راهي ورزشگاه آزادي 
ش�ده بودند در پايان تمرينات خ�ود دقايقي را به 
فوتبال درون تيمي اختصاص دادند. رقابتي تفنني 
كه صحنه هاي جالب توجهي را خلق كرد. از ايستادن 
حس�ن يزداني درون چهارچوب دروازه براي مهار 
ضربه هم تيمي هايش گرفته تا توپي كه شدت ضربه 
وارده آن را اس�ير چراغ محوطه ك�رد، به طوري كه 
ملي پوش�ان براي رهايي توپ ناچار به ديوارنوردي 

هم شدند تا روزي به  ياد ماندني رقم بزنند.

دنیا حیدري 

شیوا  نوروزي

كاروان »فرزندان ايران« با پرچمداري »جوانمردي«
 كمي گرايي با منابع محدود مالي 

جواب نمي دهد
كاروان ورزش كش�ورمان ب�ا ن�ام »فرزن�دان اي�ران« در بازي ه�اي 
پاراآس�يايي هانگ�ژو ب�ه مي�دان خواه�د رف�ت. نشس�ت خبري 
دكت�ر غف�ور كارگ�ري، رئي�س كميت�ه  مل�ي  پارالمپي�ك دي�روز 
برگ�زار ش�د و او ن�ام، ش�عار و پرچم�دار كاروان را اع�لام ك�رد. 
شعار »ايمان، ايران و افتخار« براي كاروان فرزندان ايران انتخاب شده و ساره 
جوانمردی به عنوان مادر قهرمان مسئوليت پرچمداري كاروان را برعهده 
خواهد داشت. دختر شهيد الداقي، سرپرست نمادين اين كاروان خواهد بود. 
ضمن اينكه پاداش پاي سكوي مدال آوران طلايي، نقره اي و برنزي نيز به 

ترتيب 500، 200 و 100 ميليون تومان خواهد بود. 
  رويكرد تحولي

رئيس كميته  ملي پارالمپيك صحبت هايش را با انتقاد از بي توجهي رسانه ها 
نس��بت به انعكاس اخبار اين حوزه آغاز كرد و پس از آن به رويكرد تحولي 
مديريت كميته اشاره داشت: »رويكردمان در پارالمپيك ايجاد تحول است. 
خوشبختانه پارالمپيك در نقطه خوبي قرار دارد، ولي باز هم بايد به سمت 
عالي شدن حركت كنيم. حركت ش��تابان و رو به جلوي ما بايد ادامه پيدا 
كند. در اين راستا، چند اصل بنيادين داريم؛ اولين اصل براي ما فرمايشات 
مقام معظم رهبري در ورزش است. 30 س��ال در ورزش بوده ام و به عنوان 
يك كارشناس كوچك معتقدم اگر نظرات رهبري را در ورزش پياده كنيم 

ورزشمان به صورت شتابان پيش خواهد رفت.
  كيفي  گرايي 

از سال 2004 اين سياست را اجرايي كرديم. اين كليدواژه در تأكيدات مقام 
معظم رهبري همواره وجود داشته است. اصل دوم؛ هدفمند و برنامه محور 
بودن برنامه هاست. اصل سوم؛ آسيب شناس��ي است. اجازه تكرار اشتباه و 
خطا را از نظر مالي، ملي و زماني نداريم. همچنين تمركز روي اولويت ها بايد 
مدنظر قرار گيرد. فعلًا اولويت اصلي ما بازي هاي پاراآسيايي هانگژو است. 
ارتقای سطح فني ورزشكاران را مدنظر داريم و گسترش و تعميق مباحث 

فرهنگي را هم فراموش نمي كنيم.«
  برنامه هاي بلندمدت

رئيس كميته  ملي پارالمپيك از سرمايه گذاري روي رشته پارادووميداني و 
پاراشنا خبر داد: »در المپيك و پارالمپيك دو رشته داريم كه روي هم حدود 
250مدال دارند؛ دووميداني و شنا. دو رشته اي كه چندان تجهيزات محور 
نيستند، ولي ما چه س��همي از اين مدال ها داريم؟ اين به خاطر در اولويت 
نبودن اين رشته هاست. با حفظ اولويت رشته هاي تكواندو و واليبال نشسته 
در حال حاضر اولويت اصلي ما دووميداني و شناست. به دوستان گفته ام در 
پارالمپيك لس آنجلس بايد پاراشنا روي سكو برود. اينها برنامه بلندمدت 

ماست و تا شش سال ديگر مي توانيم به اين موفقيت دست پيدا كنيم.«
  افزايش تعداد بانوان

او در ادامه تعداد ورزش��كاران ايراني اعزامي به هانگ��ژو را اعلام كرد: »در 
16رشته شركت خواهيم كرد، آقايان در همه رشته ها هستند و خانم ها نيز 
در 11 رشته به ميدان خواهند رفت. در رشته هاي دووميداني، تيراندازي، 
وزنه برداري، بسكتبال باويلچر، واليبال نشس��ته، بوچيا، شطرنج، گلبال، 
تيروكمان، كانو و تكواندو هم ورزش��كار خانم داريم و هم آقا. شنا، فوتبال 
نابينايان، جودو، تنيس روي ميز و دوچرخه س��واري فقط ورزش��كار مرد 
خواهيم داشت. تاكنون اعزام 212 ورزشكار قطعي شده است كه 128 نفر 
آقا و 84 نفر خانم هستند. تعداد ورزشكار خانم در مقايسه با دوره گذشته 

12 نفر بيشتر خواهد بود.«
  داستان مفصل كيفي گرايي

رئيس كميته  ملي پارالمپيك در پاسخ به سؤال »جوان« در خصوص انتقاد 
برخي ورزشكاران از اعزام هاي كيفي اظهار داشت: »كيفي گرايي داستان 
مفصلي دارد. فضاي ورزش هاي پارالمپيكي رقابتي شده است. هرچه جلو 
مي رويم اين رقابت شديدتر مي شود. در اين فضا با ورود تعداد زياد ورزشكار 
نمي توان نتيجه گرفت، بلكه بايد براساس اولويت بندي كار را پيش برد. اگر 
تعداد زيادي ورزشكار ببريم، نمي توانيم تمركز كنيم. يك فرمول مديريتي 
داريم؛ فضاي رقابتي به اضافه محدوديت منابع، مس��اوي با تمركز. در اين 
صورت نمي توان با اصل كمي گرايي كار كرد. در بازي هاي آتن سرپرست 
بودم، به عينه ديدم در برخي رشته ها يا مدال نمي گرفتيم يا يك گوني برنز 
به دست می آورديم. در همان آتن به بحث كيفي گرايي رسيديم. ما در ايران 
بحث رقابت و انگيزه را ايجاد كرديم. انگيزه با دو بال حركت مي كند؛ نگراني 
و اميد. ورزشكار بايد نگران باشد، چراكه تلاش نكند اعزام نمي شود. خوب 
نيست همان هزينه طلايي را براي ورزشكاري خرج كنيم كه نفر آخر شود. 
تعداد اعزامي ها نسبت به بازي هاي جاكارتا افزايش يافته است. در جاكارتا 

در 13 رشته شركت كرديم، اما در هانگژو در 16 رشته.«
  كار سخت ايران

دكتر كارگري كار كاروان كشورمان در پاراآسيايي هانگژو را سخت خواند: 
»در هانگژو فضاي رقابتي تري نسبت به گذشته خواهيم داشت. هندي ها دو، 
سه سال است كه توجه ويژه اي به ورزش هاي المپيك و پارالمپيك می كنند 
و ازبكستان بسيار جدي كار كرده است. در هانگژو شرايط سختي خواهيم 
داشت. تعدادي از طلايي هاي جاكارتا خداحافظي كرده اند. هفت، هشت نفر 
از طلايي هاي دوره گذشته حدنصاب را به دست نياوردند و با توجه به پيدا 
شدن رقباي جدي، حذف برخي از كلاس بندي ها و كمبود بودجه دستمان 
را بسته است. اينكه بتوانيم مقام سوم را تكرار كنيم سخت است، اما به بالاتر 
هم نگاهی داريم. در جاكارتا تكواندو و كانو نبودند و اميدواريم در هانگژو در 
هر دو رشته مدال بگيريم و مقام آبرومندي براي كشور به دست بياوريم. 

نمي توان تعداد مدال  ها را پيش بيني كرد.«
  مديريت منابع

رئيس كميته  ملي پارالمپيك در مورد بودجه اين نهاد ورزش��ي اينگونه 
توضيح داد: »كمبود اعتبار به معناي اقدام نكردن ما نيست. بودجه سال 
گذشته پارالمپيك 119 ميليارد بود كه امس��ال آن را به 180 ميليارد 
رسانديم. بعد از جلسه با مجلس هم به 266 ميليارد رسيد. هزينه هايمان 
بالاس��ت و طرح هاي زيادي براي اجرا داريم. اعزام به هانگژو نزديك به 
190 ميليارد هزينه دارد. با اين حال بيكار ننشستيم و به دنبال استفاده 
از منابع هس��تيم. اجراي طرح تحول بانوان، اس��تعدايابي و طرح ياران 
س��ليماني پول مي خواهد. لنگ نمانديم، اما بايد منابع مان را مديريت 

كنيم.«
  طرح هاي استعداديابي

آقاي رئيس از طرح هاي استعداديابي و چالش هاي پيش رو صحبت كرد: 
»با اين روند و بعد از پارالمپيك پاريس با چالش جدي مواجه خواهيم شد. 
طرح اس��تعديابي برايمان اينقدر مهم است كه مسئوليتش را به پولادگر، 
نايب رئيس كميته ملي  پارالمپيك س��پرده ايم. بايد بجنبيم، علاوه بر اين 
يكسري كارها آغاز شده است. اردوهايي با نگاه استعداديابي برگزار خواهد 
شد. طرح ياران سليماني هم در اين فضا قابل تعريف است؛ تمامي جانبازان 
امنيت، حرم و مرز را شناسايي مي كنيم. استان ها مسئول اين كار هستند و 
تيم هايشان را تشكيل داده ايم. از دل اين جانبازان حتماً استعدادهاي خوبي 

كشف خواهد شد.« 

خوش به حال شما آقاي تاج!
رئيس فدراس��يون گويا تصور مي كند قرار اس��ت باب��ت روخواني از 
فجايع فوتبال ايران پاداش قابل توجه��ي دريافت كند كه طي روزها 
و هفته هاي اخي��ر به جاي برخ��ورد و مقابله با اتفاقات ناخرس��ند به 

برشمردن آنها تأكيد دارد. 
روزهاس��ت كه تاج يك رويه را در پيش گرفته و آن اشاره به واضحات 
است و برشمردن مشكلاتي كه سال ها از حنجره اصحاب رسانه فرياد 
 زده شد، اما چون ميخ آهنين كه به سنگ نمي رود به گوش هيچ مقام 
و مسئولي هم نرفت كه اگر رفته بود امروز رئيس فدراسيون مشغول 

ليست كردن آنها نبود! 
پرواضح است كه تاج سعي دارد با اش��اره به تخلفات فاحش گذشته، 
اقدامات امروز خود را پررنگ تر و مهم تر نشان دهد، اما شايد او فراموش 
كرده كه نخستين حضورش در فدراسيون فوتبال را تجربه نمي كند و 
پيشتر نيز زمان درازي صندلي رياست فدراسيون فوتبال را در اختيار 
داشته است، به همين واسطه نيز در تك تك مواردي كه به آنها اشاره 

مي كند نقش و سهم قابل توجهي دارد. 
 او بار ديگر ضمن تأكيد بر زيان ده بودن هر 16 تيم حاضر در ليگ برتر 
مدعي است بازيكني داشتيم كه مورد اعتراض هواداران بوده و با پنج 
دقيقه يا 30 دقيقه بازي كردن، عدد قابل ملاحظه اي مي گرفت  يا يك 
بازيكن قراردادش 2 ميليارد و آپشنش 15ميليارد بود. ترديدي نيست 
كه آنچه تاج بر زبان مي آورد، عين واقعيت اس��ت. قرارداد بازيكنان و 
مربيان همواره به گونه اي است كه ضرب المثلي خاص را يادآور مي شود 
كه بيان آن شايد اخم خيلي ها را به دنبال داشته باشد، اما مصداق بارز 
قراردادهاي منعقد شده اي است كه به بازيكنان و مربيان اجازه مي دهد 
بابت هر بازي كه انجام مي دهند از چند منظر دريافتي داشته باشند. 
اين دقيقاً همان آپشن هايي است كه تاج نيز تأكيد مي كند كه مجموع 
آنها مي تواند حتي چندين برابر رقم قرارداد نيز باشد. اما قرار نيست با 
اشاره به اين فجايع كسي تاج را تحس��ين كند يا مثلًا برای شجاعت و 
صراحت لهجه او كف بزند، چراكه تك تك مواردي كه رئيس فدراسيون 
فوتبال به آنها اشاره دارد، مشتي است نمونه خروار كه در زمان مديريت 
او نيز به كرات رخ داده اس��ت. به همين دليل هم با هر موردي كه تاج 
با اهدافي ديگر بدان اشاره مي كند بايد به او گفت خوش به حال شما! 
خوش به حال شما كه ساليان سال بر سركار و در رأس امور بوديد، اما با 
وجود آنكه به تمامي موارد واقف بوديد كاري از پيش نبرديد و تصميمي 

قاطع براي مقابله با اين حجم از فساد اتخاذ نكرديد. 
بله، بي ش��ك مي توان گفت ماهي را هر زمان از آب بگيريم تازه است، 
اما اين بيشتر به سفسطه مي ماند، چراكه نتيجه تصميمات و اقدامات 
آقايان را نه در حرف ه��اي امروز آنها كه در پايان س��ال بايد ديد. تاج 
همانند قبل و مانند تمام مديراني كه پيش از او در رأس امور بودند از 
تك تك تصميماتي كه گرفته تعريف و تمجيد مي كند و مدعي است 
كه هر كدام از اين تصميمات جهت تعالي فوتبال و حل مشكلات اتخاذ 
شده است، اما بايد ديد در عمل تصميمات آقايان چه نتيجه اي براي 
فوتبال ايران به دنبال دارد. فوتبال اي��ران از اين به به، چه چه ها كم به 
خود نديده است، حتي زماني كه سقف قرارداد، قانون منع استفاده از 
دروازه بان و بازيكن خارجي نيز وضع ش��ده بود، آقايان مدعي گرفتن 
بهترين تصميم بودند و از اتفاقات خوب در آينده خبر مي دادند، ولی 
فوتبال ايران همچنان در حال پس دادن تاوان تصميمات اشتباه آقايان 
است. تصميماتي كه امروز از آن به نيكي ياد مي شود، اما به قول معروف 

جوجه را آخر پاييز مي شمارند. 

درخش��ش فصل گذشته طارمي در س��طح اول فوتبال پرتغال و 
ليگ قهرمانان بر تعداد مش��تريان ملي پوش ايراني پورتو افزود، 
به طوري كه دو تيم شهر ميلان به طور همزمان براي جذب مهاجم 
ايران با تيم پرتغالي وارد مذاكره شدند. ميلان اولين مشتري آقاي 
گل فصل گذشته ليگ پرتغال بود كه پيشنهاد اوليه آن براي پورتو 
چندان جذاب نبود، اما در ادامه عدم توافق با روملو لوكاكو و منتفي 
شدن انتقال قطعي اين بازيكن باعث شد نراتزوري هم روي بازيكن 

ايراني پورتو زوم كند. 
البته طارمي از ديگر تيم هاي اروپايي نيز پيشنهاد دارد، اما ميلان 
اصرار زيادي به جذب اين بازيكن ايراني دارد. در واقع روسونري 
به دنبال جانش��ين زلاتان ايبراهيموويچ اس��ت، به همين دليل 
دست روي مهاجم ايراني پورتو گذاشته، بازيكني كه بايرن مونيخ، 
منچس��تريونايتد، آ .اس رم و اينتر هم روي او نظر دارند. هرچند 
گفته مي شود احتمال پيوستن طارمي به ميلان بيشتر از شانس 
حضورش در تيم هاي ديگر است. البته ميلان در مذاكرات اوليه 
نتوانسته بود به لحاظ مالي نظر پورتو را به خود جلب كند، اما بنا 
بر ادعاي ساشا تاوليري، خبرنگار سرشناس بلژيكي و كارشناس 
نقل وانتق��الات فوتبال »رادي��و مونت كارلو«، مه��دي طارمي به 
توافق شخصي با باش��گاه ميلان براي عقد قراردادي چهار ساله 

رسيده است. 

مهاجم ايراني پورتو در آستانه حضور در ايتاليا
طارمي در يك قدمي روسونري

جهان در تور جوانان واليبال ايران

يك شنبه شب 
 تاريخي

  براي جوانان 
و نوجوانان ورزش 

وقتی كشتی گير »می شوتد!«
قاب

رهبر معظم انقلاب دوباره دست به قلم شدند تا يك قهرماني 
ديگر را به جوانان برومند ايران زمين تبريك بگويند. اين بار 
بهانه پيام ايش�ان قهرماني تي�م جوانان واليب�ال ايران در 
مسابقات قهرماني جهان بود.  رهبر انقلاب مرقوم فرمودند: 

بسمه تعالي
جوانان عزيز قهرمان واليبال، دل ملت ايران را با بازي خوب 

خود شاد كرديد. از همه  شما متشكرم. 
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